
Релевантни подаци везани за кандидатуру др Александра Богојевића за 
директора Института за физику за нови мандат (избори 2022. године) 

 
 

• 2014. године сам изабран за директора Института за физику као 
научноистраживачког института, према Закону о НИД. 
 
При крају овог мандата Институт за физику акредитован као (први) Институт од 
националног значаја за Републику Србију (Одлука Владе Републике Србије 05 
бр. 022-13155/2017 од 23.01.2018. године, Службени гласник Републике Србије 
бр. 7 од 26.01.2018. године). Сходно Законским обавезама, Управни одбор 
Института је одмах донео нови Статут Института усаглашен са промењеним 
статусом институције. 
 

• 2018. године сам изабран за директора Института за физику као института 
од националног значаја за Републику Србију, према Закону о НИД. 

 
Годину дана касније је донет Закон о науци и истраживањима (Службени гласник 
Републике Србије 49/2019 од 08.07.2019. године). Сходно Законским обавезама, 
Управни одбор Института је Статут Института усагласио са новим законом. 
 
Према Закону о науци и истраживањима, Прелазне и завршне одредбе, Члан 131. 
(прва три става): 

 
”Органи института именовани до дана ступања на снагу овог закона 
настављају да раде према акту којим су именовани пре ступања на снагу 
овог закона, до истека мандата на који су именовани. 
 
Конституисање и избор органа института у складу са овим законом, 
извршиће се по истеку мандата тих органа конституисаних, односно 
изабраних по прописима који су важили до ступања на снагу овог закона. 
 
У укупан број мандата из става 1 овог члана не рачунају се мандати до 
ступања на снагу овог закона.” 
 

На основу овога се види да су претходна два мандата била по старом закону (Закон о 
НИД), да се нови избори спроводе по новом закону (Закону о науци и истраживањима), 
те да се претходни мандати до ступања овог закона не рачунају. 
   
Дакле, по Закону о науци и истраживањима могу да се кандидујем за директора 
Института за физику на изборима 2022. године. Мој евентуални избор за директора 
на овим изборима би се бројао као први (од максимално два) мандат по новом 
закону. 
 
 
 
 


